
elke zaterdag dorpshuis 16.0022.00
  inloop 
07 juli dorp v.a. 9.30
  oud papier ophalen 
07 september dorp v.a. 9.30
  oud papier ophalen 
9 en 10 september kerk 10.0017.00
  Open Monumentendagen
De biljartclub houdt een zomerstop tot oktober.

Verhuisd
Eind mei verliet Marion het appartement aan 
de Oldenzijlsterweg 31, óp naar een nieuwe 

start in Westeremden.  
'Afscheid van het mooie 
Oldenzijl en haar bewo
ners. Bedankt voor de vele 
fijne contacten!'

Geboren!

Even voorstellen
'Ik zal me even kort 
voorstellen. Ik ben 
Teun Hulst, 20 jaar en 
kom uit Westeremden. 
Een kleine maand 
geleden is ons bedrijf 
Windmolens op Maat 
verhuisd naar de 
Paaptilsterweg. Vanuit 
deze locatie gaan we onderhoud, installatie en 
fundatie verzorgen voor onze kleine windmo
lens. Ook gaan we rond juni in de twee loodsen 
beginnen met de bouw van ons eigen type 
windmolens.'

Bezoek eendenkooi
Zondagmorgen 19 februari werd eendenkooi 
Nieuw Onrust in de Westpolder bezocht door 
een groep van elf mensen onder leiding van 
vrijwilliger en kooiker Johannes Straat. Na een 
verhaal over de geschiedenis en het ontstaan 
van de eendenkooi volgde een rondleiding over 
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het terrein, onder andere langs de vier ver
schillende vangkooien. Welke ervan wordt ge
bruikt, is afhankelijk van de windrichting.

Veel eenden zaten er niet in de vijver, ook daar 
heeft men last van ander wild... Er is echter 
ook een plek waar de ‘tamme’ eenden veilig 
onder het gaas zitten. De hoop is dat er flink 
eieren worden gelegd, zodat er weer nieuwe 
aanwas komt. Met enthousiaste mensen zoals 
Johannes komt dat vast goed! Het was een 
zeer leuke en leerzame morgen, die werd 
afgesloten met een lunch in het dorpshuis. De 
eenden hádden al geluncht: kleinzoon Noud 
had ze die ochtend enthousiast gevoerd! 

Knutsel en filmmiddag 
De knutsel en filmmiddag voor the kids op 1 
maart was een groot succes. De kinderen 
beschilderden een potje in de vorm van een 
koe, waar dan later een plantje in kon staan. 
Siebrand pakte het heel gedegen aan en 

beschilderde ook de binnen
kant. 'Voor als ik er later 
een ander plantje inzet.' 
Logisch toch? Niets tegen in 
te brengen!

De film Rango kende een wat moeilijk begin. 
Kwam dat doordat Danny thuis ook zat te 
netflixen? Met vereende krachten kwam het 
uiteindelijk goed, inclusief geluid. Met lekkere 
pannenkoeken aan het eind kon de middag niet 
meer stuk. 

Nog even geduld a.u.b.!
Deze zomer gaat het dan toch echt gebeuren: 
de verkoop van het dorpshuis aan de Stichting 
Dorpshuis Oldenzijl, SDO. De notaris kijkt nu 
het voorlopig koopcontract na. Achter de 
schermen is de stichting druk bezig met de 
verduurzaming van het dorpshuis. Dat begon al 
met tijdschakelaars voor de koelingen van de 
bar, waardoor het stroomverbruik ervan twee
derde minder werd! Het dorpshuis wordt 
smart. En nu is de stichting  in de race voor 
grote subsidies, waarover later meer.

NLdoet
Twaalf mensen kwamen op 11 maart in actie 
voor NLdoet. De handen werden flink uit de 
mouwen gestoken: Maaike sopte de keuken,  
de afzuigkappen, die zelfs met een stoom
reiniger niet schoon wilden, werden in de week 
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gezet. Achter de bar werd alles schoonge
maakt, Brigitte deed de wc’s en Marjolein lapte 
de ramen. Zelfs de lampen boven het biljart 
werden niet vergeten, Tess ging de hoogte in 
om ze te poetsen. Buiten werd flink gesnoeid, 
zodat er weer uitzicht is vanaf het terras. En 
last but not least: er werd een fraaie buiten
lamp aangebracht. Wie ‘s avonds het dorpshuis 
verlaat, hoeft dat niet meer op de tast te doen. 
Alleen de állerlaatste die de deur sluit, moet 
het nog op het gevoel doen: de nieuwe ver
lichting voorziet niet in een sensor. Kortom: er 
is heel hard gewerkt. De lunch na afloop was 
dan ook di(c)k verdiend.

Uitje Hardrijderijvereniging Oldenzijl
't Is geen grap: op 1 april jl. was eindelijk het 
uitje van Hardrijderijvereniging Oldenzijl. 
Omdat de ijshockeybaan in Kardinge alleen 
door de week in gebruik was voor curlen, werd 
besloten: ‘We doen 's gek, we gaan funcurlen!’ 
Zeven kandidaten (zes spelers en één 
supporter) verzamelden zich rond de klok van 
half drie bij Plaza Posta in Tolbert. Linda doet 
verslag: 'De eerste ronde wordt gewonnen 
door team Geel (Christel en Tim). Snel door 
naar ronde twee. Veel gelach, allesof
nikstheorieën... alles wordt uit de kast ge
haald! Tijd voor een drankje is er haast niet, 
want we moeten verder! Hahaha. Heerlijk, wat 
een strijd! Team Geel gaat weer als een speer, 
met team Rood (Johannes Straat en Gerrit) in 

het kielzog. 
Maar team 
Groen (Jo
hannes en 
Linda) weet 
met de al

lesofnikstheorie gelijk te komen met team 
Rood en verwijst team Geel naar een derde 
plek. Wauwww! Een gedeelde eerste plek voor 
team Rood en team Groen.' En dat alles onder 
het toeziend oog van supporter Inge. 
Overwinning en verlies werden op gepaste 
wijze gevierd met een drankje en een lekkere 
verrassingsplank. 'Wat een middag, wat een 
sfeer, zeker voor herhaling vatbaar!' 

Neuten schaiten en eieren zoeken
Pasen zou Pasen niet zijn als er geen noten 
werden geschoten en geen eieren werden 
gezocht. 

Dauwtrappen
'Haal je fiets 
maar vast uit de 
schuur, want we 
gaan dauwtrap
pen. Deze keer 
op de fiets.' De 
oproep was dui
delijk genoeg, de 
bestemming was 
een verrassing. 
En de start was vroeg: 6 uur in de ochtend! De 
route van zo'n 15 tot 20 kilometer was echter 
zeer de moeite waard, om nog maar niet te 
spreken van het ontbijt onderweg, verzorgd 
door Johannes en Linda. 

   3
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Jeu de boules
Jeudeboulen op Hemelvaartsdag is al even 
traditioneel als dauwtrappen. Ook hier werd, 
net als bij het curlen, flink strijd geleverd, wat 
de volgende eindstand opleverde: een eerste 
plaats voor Dick, Dick en Danny. Tweede 
werden Eric en Marjolein (Zwerver), gevolgd 
door Louis en Tim. Op de vierde plaats eindig
den Anneke, Yolande en Johannes (Straat),  
Marjolein en Garco werden vijfde. Hekkenslui
ters van de middag waren Johannes (Schol
lema) en Leo (van Meurs).

Quiltfestival
In 2018 was het laatste 'echte' Quiltfestival. In 
2020 gooide corona roet in het eten, in 2021 
week men uit naar een digitale versie, maar 
nu, vijf jaar later, kón het weer. De zon scheen 
stralend en zowel dorpshuis als kerk trokken 
heel veel bezoekers! Grappig is dat na al die 
jaren nog steeds weer moet worden uitgelegd 
dat een quilt [kwilt], een handwerktechniek 
met stof, écht iets anders is dan een kilt 
(spreek uit zoals het er staat), een Schotse rok 
met blote knieën (en meer) eronder.

Jaarvergadering VDO
In de jaarvergadering van VDO op 24 februari 
2023 werd allereerst stilgestaan bij het 
overlijden van Ina. Daarna kwamen de 
gebruikelijke onderwerpen aan de orde: de 
bestuursmededelingen (Quiltfestival, NLdoet), 
het financiële jaarverslag van de penningmees
ter (die decharge kreeg) en de verkiezing van 
een nieuw kascommissielid (Louis, met Jan als 
reserve). Een greep uit de gemaakte afspra
ken: er zal een buurtapp komen (alleen voor 
zinnige zaken!) en voor de barvrijwilligers 
wordt een borrel georganiseerd om een aantal 
dingen eens goed door te nemen. Er zullen 
zonnebloemen worden gezaaid in het dorp en 
er komt een buitenlamp bij het dorpshuis. Het 
volledige verslag is te vinden op de website 
van Oldenzijl.
https://www.oldenzijl.nl/wordpress/

Joker
Jeanine was bij de vorige jaarvergadering van 
VDO verhinderd de titel in ontvangst te nemen, 
maar desondanks prijkte haar naam een 
jaarlang op het jokerbord boven de bar. 
Traditiegetrouw mocht zij dit jaar op haar beurt 
iemand nomineren voor de joker. Jeanine (die 
er ook deze keer niet bij kon zijn) meende dat 
het een goed idee zou zijn om de joker voor de 
verandering eens toe te wijzen aan iemand die 
dit jaar veel voor het dorp gedaan heeft. ‘Nobel 
idee,' meende Dick, 'maar niet in de geest van 
het fenomeen joker.' Daarom besloot hij zelf 
iemand aan te wijzen. Er waren twee gega
digden. In beide gevallen was er sprake van 
omvallen en in beide gevallen was er drank in 
het spel. ‘Een goed criterium om te kiezen zou 
dus het promillage kunnen zijn,’ aldus Dick, 
‘maar dat laat zich acheraf niet meer vast
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stellen.’ Daarom moest dan maar de afstand 
tussen samenkomst en incident de doorslag 
geven. Daarbij optellende dat de kortste 
afstand ook nog eens dríe duiken én een blauw 
oog had opgeleverd, bracht Dick in zijn 
oneindige wijsheid tot de overtuiging dat de 
joker dit jaar aan Eric Zijp toegekend zou 
moeten worden.
De gedachte van Jeanine om juist iets pósitiefs 
te waarderen, is op zich een sympathieke. 
Laten we aan de door haar beoogde kandidaat, 
die helaas in de vergadering geen naam heeft 
gekregen, dan langs déze weg waardering 
uitspreken.

Andere media
Niet alleen in de Ol'nzielster duiken (oud)
inwoners van ons dorp op. In de speciale 
Eemshavenbijlage van het Dagblad van het 

Noorden van 25 mei jl. 
kwam Paul aan het 
woord. Het bedrijf waar 
hij werkt (Buss) is ge
specialiseerd in de op 
en overslag van zware 
componenten voor wind
molens, op land en op 
zee. Ze worden per schip 

aangeleverd. Sommige onderdelen worden in 
de haven door de fabrikant in elkaar gezet. 
Vervolgens worden ze per schip of vrachtwagen 
naar het windpark in aanbouw vervoerd. De 
Eemshaven is voor de aanvoer naar het hele 
Noordzeegebied gunstig gelegen. Momenteel 
wordt aan een project gewerkt met windmolen
torens, het deel waar de turbine met de wieken 
op komt. Die komen in onderdelen van 30 tot 
40 meter in de haven aan. Vervolgens worden 
ze op de terminal op elkaar gezet. Van die dan 
100 meter hoge torens worden er steeds drie 
op een jackupschip geladen, dat ze op zee 
plaatst. Er worden ook wel schepen geladen en 
gelost voor Defensie, als het leger ergens op 
oefening gaat. ’s Zomers is de zee rustiger en 
dan wordt er meer aan de windparken ge
werkt. Dan heeft Paul het ook drukker: 'Als het 
rustig is, bereid je werkzaamheden voor om ze 
veilig en goed laten verlopen. Als terminal 
operator bedien ik alle machines waarmee we 
werken. Meestal werk ik als kraanmachinist of 

als ‘waarschuwer’. Dan stuur je de kraan
machinist aan. Verder zorg je dat iedereen de 
juiste positie inneemt. Er zijn niet veel 
bedrijven waar je zó veel machines moet 
kunnen bedienen. Iedereen die hier werkt heeft 
wel tien tot vijftien certificaten.' Paul besluit: 
'Het is prachtig werk.’

Het Jeugdjournaal van 19 april opende met het 
nieuws dat er geld komt voor kinderen die last 
hebben van de aardbevingen. Een schadever
goeding, waarvan ze bijvoorbeeld iets leuks 
kunnen doen of kopen zodat ze even niet bezig 
zijn met de stress en problemen. In dat kader 
werd odbs Nijenstein in Zandeweer bezocht. 
Ook Ryan kwam aan het woord. Hij vertelde 
heel beeldend: ‘Je hoort eerst een pam en dan 
komt ineens... dan begint alles te schudden. 
Dat is best wel eng soms.' Een goed plan, die 
vergoeding? Ryan: 'Het blijft wel steeds gebeu
ren en daar kan geld niks aan doen.' De kinde
ren die het geld krijgen, mogen zelf weten 
waar ze het aan uitgeven, in de hoop dat het 
hen een beetje helpt. 'Ik wil gewoon een veilig 
leven krijgen! Je moet er wel een lange lijst 
voor invullen op de computer...'

Op RTV Noord dook 
oudOldenzijlster 
Jimmy Dijk op. Hij 
was tot half april 
fractievoorzitter van 
de SP in de gemeen
teraad in Groningen 
en ook lid van het 
dagelijks bestuur van 
de partij. Hij volgt nu 
Maarten Hijink op, die 
zijn kamerlidmaat

5



OL'NZIELSTER juni/juli 2023

schap beëindigt vanwege de belasting op zijn 
privéleven, meldde de NOS. 'Eerst een schrik, 
maar vooral een eer', vertelde Jimmy bij RTV 
Noord. Hij had al eerder verwacht de overstap 
naar Den Haag te kunnen maken, maar de SP 
behaalde bij de laatste TweedeKamer
verkiezingen negen zetels en Jimmy stond op 
plaats 10. Hij wordt namens die partij nu de 
woordvoerder zorg.

In de Ommelander Courant ging het over 
Marjon. Op 29 april opende zwembad De Dinge 
in Uithuizen de deuren weer voor het publiek, 
wat dit jaar extra feestelijk was in verband met 
het vijftigjarig jubileum van het bad. 'Samen 
met nieuwe bestuursvoorzitter Harald Bouman 
verrichtte het gezicht van het zwembad en 
inwoner van Oldenzijl Marjon Wagenaar de 
officiële opening door samen de vlag met 50 
jaar De Dinge te hijsen', aldus de OC.

En zelfs in de nieuwsbrief van de ‘Vrienden van 
de Menkemaborg’ van mei kwam ineens een 
bekend gezicht voor! Na het winterreces was 
de borg weer geopend en men vond dat een 
mooi moment om een aantal wensen in 
vervulling te laten gaan, die waren opge
hangen in de prachtig verlichte kerstboom die 
eerder voor de borg stond. Daaronder was ook 
een wens van 
Marjolein. Zij 
wilde haar 
moeder, die 
woont in Win
sum, heel erg 
graag verras
sen met een 
bos bloemen. 

Van Danny's optreden bij Editie NL heeft de  
redactie  helaas geen beeld kunnen vinden. 

Snoeien
Het voorjaar begon in Oldenzijl met 
snoeiwerkzaamheden. Héél veel snoeiwerk
zaamheden. 
Bij Linda en Gerrit en bij de kerk.

En bij het dorpshuis en Johannes.

i

Maar er werden ook bomen geplánt. Aan de 
Hommesweg waren tijdens een zomerstorm in 
2020 bomen omgewaaid. Bomen die daarna 
alsnog om dreigden te gaan, werden preven
tief omgehaald. Eind maart plantte Dijkstra’s 
Groenvoorzieningen een aantal bomen ter 
vervanging. Omdat sommige boomsoorten 
ziektegevoelig 
zijn, werden ver
schillende soor
ten teruggeplant, 
waardoor het 
risico op ziekte 
kleiner wordt.
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Bomenschouw
Voor gemeentelijke bomen geldt dat de ge
meente verplicht is te zorgen dat die nergens 
een risico vormen. Daarom controleert Het 
Hogeland de bomen regelmatig: elk jaar wordt 
ongeveer 30% van de bomen geschouwd, 
vooral langs straten en fiets en wandelpaden. 
Als bomen een risico vormen, worden ze ge
snoeid of gekapt. In Het Hogeland staan 
ongeveer 35.000 bomen. Op 9 mei kwam een 
medewerker van ‘Alles over Groenbeheer’ uit 
Assen zo’n schouw uitvoeren in Oldenzijl. Met 
een ‘peilstok’ in de hand om de bomen te be
porren en een tablet aan de schouders voor 
alle gegevens nam hij de staat van de bomen 
langs de wegen van Oldenzijl op: zijn ze goed 
gezond, hangen de takken meer dan de vereis
te 4,5 meter boven het wegdek, is de dikte van 
de restwand nog voldoende als er een holte in 
een boom zit... Ook de bomen van de gemeen
telijke begraafplaats achter de kerk werden ge
controleerd. Zo houdt de gemeente er zicht op 
in welke staat het bomenbestand zich bevindt.

Werkzaamheden
Er werd in de afgelopen periode nog veel meer 
gewerkt in het dorp. Na een melding van 
verminderde waterdruk en lekkend water in de 
sloot naast de Oldenzijlsterweg werd op 20 
maart hard gezocht om het lek te vinden en te 

repareren. 
De werk
zaamheden 
duurden  
heel wat  
langer dan 
werd ver
wacht. 

Van der Maar was nog 
maar goed en wel ver
huisd naar het nieuwe 
adres in Uithuizen toen 
er op 11 april een grote 
kraan stond bij het be
drijf, waar nu Windmo
lens op maat huist. Het 
bedrijf Jobo uit Lunte
ren verwijderde het 
asbest van de loodsen. 

Bij de brug werden de 
kademuren hersteld, in 
opdracht van de ge
meente door Huizinga 
Metselwerken. De ste
nen, Groninger roodjes, 
werden in een half
steensverband tegen 
een betonnen wand 
gelegd. De stelprofielen 
waren eerder door een 
timmerman geplaatst, maar zodanig dat er net 
niet precies een volle steen tegen het beton 
gelegd kon worden. Dat betekende dat alle 
stenen gekapt moesten worden. Het profiel een 
halve centimeter verplaatsen was blijkbaar 
geen optie. 

Een monteur van de firma Swarco (een 
internationaal opererend bedrijf) ontfermde 
zich over een weigerachtige lantaarnpaal. 

Eerst werd beneden aan de paal de zaak 
doorgemeten. Gevoed door een stroomkabel 
uit de werkbus bleken de ledlampen wel te 
branden. Het lag niet aan lampen, stoppen of 
contactpunten. Dus naar boven om de sensor 
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(de lantaarnpalen aan de Oldenzijlsterweg zijn 
voorzien van sensoren, zodat de verlichting 
alleen maar gaat branden als er verkeer is) na 
te kijken. Ook daar functioneerde alles goed. 
Het uiteindelijke probleem zat in de stroom
doorvoer in de paal. De monteur was overigens 
niet voor het eerst in het dorp. Eerder had hij 
al een melding gehad over een lantaarnpaal 
iets verderop die plat was gelegd bij de 
waterlekkage (zie elders). Deze paal bleek niet 
afgekoppeld te zijn van de stroom en ging, al 
liggend in de berm, dus óók aan als zijn 
broeders gingen branden! Heel verwarrend, 
ineens een licht uit de berm. En verblindend. 
Als het goed is, functioneert nu alles weer.

In de week van 15 mei werden aan het begin 
van 't Baalkjepad rijplaten gelegd om zo plaats 
te maken voor een keet van Visser & Smit 
Hanab en het materieel van Grondverzet 
Groenvoorziening Geert Doff uit Zandeweer. 
Samen met dochter Iris (zie foto) was Geert 
bezig met het grondwerk om een gasleiding om 
te leggen. In eerste instantie alleen in de 
tweede helft van de Hommesweg. Daar lag de 
gasleiding áchter de huizen en op één plek 
zelfs onder een schuurtje door. De werk
zaamheden zouden volgens planning zo'n twee 
week duren, maar omdat uiteindelijk langs de 
héle Hommesweg een nieuwe leiding is gelegd, 
was het karwei pas rond 19 juni geklaard.

Mystery chefs
In de vorige Ol'nzielster kon het bericht nét 
niet meer mee, daarom nu als uitsmijter. Want  
wat wás het lekker: de winterkost die mystery 
chefs (ondertussen al niet zo mysterieus meer) 
kookten voor het dorp. Op 11 februari konden 
dinergasten aanschuiven in L’ Auberge Lutje 

Brussel. Liesbeth, Dini en Vera (niet verder 
vertellen dat zij het waren) hadden er weer iets 
heerlijks van gemaakt! 
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